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La UE Castellar tanca la plantilla del 
primer equip amb la baixa 

del capità Salva Tirado
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CiU, ERC i L’Altraveu han 
demanat la creació d’un pla 
local contra el transfuguisme 
després del darrer ple. A la 
sessió els tres grups  van pre-
sentar el reglament del Consell 
de Cultura que va ser tombat 
pel PSC i el regidor no adscrit 
tot i que els grups ja l’havien 
acceptat en el seu dia.

josep graells

ACTUALITAT P3

ACTUALITAT P5

Les Dominiques se’n 
van de la Immaculada

L’oposició
qüestiona 
en bloc el 
paper del 
regidor no 
adscrit

Futura Aula 
d’Extensió 
Universitària
per a la 
gent gran

La setmana passada el muntatge ‘Esfèric’, el country i Jazzspirit van obrir el cicle

CULTURA P20-21

S’inicia la segona setmana 
d’espectacles de les Nits d’Estiu

Les cinc Germanes Dominiques de l’Anunciata que 
viuen a l’Escola La Immaculada deixaran de fer-ho 
el curs vinent. Tot i marxar del centre educatiu,  
la congregació es manté com a titular de l’escola. 
D’aquesta manera, s’acaben quasi 150 anys de con-
vivència entre l’escola i la congregació religiosa. De 
les cinc Germanes que actualment viuen al centre, 
només una exerceix com a professora a primer 
curs, tasca que continuarà fent el pròxim curs. El 
centre prepara actes especials per acomiadar al 
setembre les religioses.

ACTUALITAT P9



02 del 4 al 10 de jUlIol de 2008· castellar del vallès

Dotze seguirà aquest estiu de 12 a 
13:30h amb continguts més refres-
cants de la mà de Carla Sanmartín. 
El magazine, a més, us oferirà entre 
la segona quinzena de juliol i al llarg 
de l’agost un resum del més desta-
cat de la temporada. Els caps de 
setmana de juliol i setembre segui-
ran amb el resum del més desta-
cat del Dotze els dissabtes a la tarda 
entre les 17 i les 20h, en companyia 
de Joan Caba. 
Quant a la programació de nit i 
de cap de setmana, en bona part 
aquesta es basarà en un resum de 
programes emesos aquesta darrera 
temporada  a més de l’espai musical 
Música al Vespre, amb Salva Solé.

Estiu refrescant 
amb el ‘Dotze’

El proper dissabte 5 de juliol hi 
haurà la Tovallolada 2008 des de 
les cinc de la tarda fins a les deu 
de la nit a la zona Skatepark
L’estiu ja és aquí i els joves de 
Castellar no podem perdre 
l’ocasió de gaudir d’un dissabte 
d’allò més “refrescant”. Així que 
agafem la tovallola i anem cap a 
la zona del SkatePark a gaudir 
d’una tarda de tovallola. 
La dinamització de la tova-
llolada anirà a càrrec de Les 
Fades + Dreamsfactory, que ens 
sorprendran amb diferents ses-
sions de Dj’s i com no de servei 
de bar per fer la tarda-nit més 
agradable.    

Tovallolada 2008
a la zona del Skate

Tot just acabat el servei de Sala 
d’Estudi, ens hem disposat a fer 
números i comparar-los amb els 
d’altres edicions...
Sembla agosarat i un pèl exa-
gerat dir que l’edició d’enguany 
de primavera de Sala d’estudi 
ha estat la més exitosa, pel que 
fa a número d’assistència de 
les tretze edicions que portem 
oferint aquest servei. Ho sembla 
però és que és així. 1.384 estu-
diants han creuat, en algun 
moment o altre, les portes de 
la biblioteca per fer ús d’aquest 
servei durant els mesos de maig 
i juny. 
L’any passat al llarg d’aquests 

Sala d’estudi 
plena a vessar

mateixos mesos de l’any, van ser 
1.275 els usuaris, així doncs, la dife-
rència numèrica és força destaca-
ble. 
Per acabar dir-vos que la mitjana 
diària d’estudiants ha estat de 30. 
Una xifra que ens demostra una 
vegada més com n’està de consoli-
dat aquest servei. 

la tertúlia literària fa maletes|| 
Com totes les activitats organitza-
des per la Biblioteca, la Tertúlia 
Literària de cada segon dimecres 
de mes, durant l’agost, fa vacan-
ces. Abans, però, de fer maletes i 
tornar el 24 de setembre, els con-
tertulians tenen una darrera cita 
amb el debat i l’intercanvi d’opini-
ons. En aquesta ocasió es comen-
tarà la novel·la El curiós incident del 
gos a mitjanit de Mark Haddon.

EL LLIBRE DE LA 
SETMANA

‘El festí de l’amor’ 
de Charles Baxter

De què va...
En aquesta recreació d’El 
somni d’una nit d’estiu, homes 
i dones es passen la vida 
cercant l’amor perfecte.
Perquè el recomanem...
Una novel·la hilarant i alhora 
irremeiablement trista, 
plena d’enginy i d’observaci-
ons exquisides sobre la con-
dició humana, que expressa 
la delicadesa, la violència, la 
salvació i la destrucció de 
l’amor. Obra guardonada 
amb el Premi Llibreter’02.
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La gent gran tindrà una 
oferta formativa pròpia

Castellar comptarà a partir de 
l’octubre amb una Aula d’Exten-
sió Universitària, que perme-
trà a la gent gran del municipi 
donar solució a les seves inqui-
etuds d’aprenentatge. Avui dia, 
hi ha 43 aules d’extensió univer-
sitària arreu de Catalunya, això 
sí, la majoria en poblacions amb 
molts més habitants que Caste-
llar.  L’Aula va néixer com a inicia-
tiva de la Regidoria de Gent Gran. 
La seva creació ha estat possi-
ble gràcies a la constitució d’una 
entitat que compta amb  13 caste-
llarencs a la junta directiva. Tots 
ells, són persones que compleixen 
el perfil d’interessar-se per l’apre-
nentatge i tenir inquietuds.

Es tracta d’una associació 
sociocultural sense afany de lucre 
que té per objectiu promoure i 
difondre la cultura mitjançant 
l’organització de cicles de confe-
rències i d’altres activitats adre-
çades a aquesta franja d’edat. 
“L’objectiu, a part de la forma-
ció, també és millorar les condi-
cions mentals dels alumnes”, va 
dir Ramon Casadesús, president 
de l’entitat.

D’altra banda, la regidora de 
Gent Gran del consistori, Glòria 
Massagué, va destacar que la 
creació d’aquestes aules d’extensió 
universitària era un dels objectius 
de la regidoria que estaven inclosos 
dins del Pla d’Acció Municipal. En 
aquesta línia, la regidora de Gent 
Gran va ressaltar que “el nostre 
departament, de recent creació, 
té com a objectiu primordial 
fomentar l’envelliment actiu”.

el dia a dia || Les classes comença-
ran el dia 7 d’octubre amb una con-
ferència titulada Els colors del món 
de la mà de Francesc Lozano Win-
terhalder. Així, la formació s’orga-
nitzarà en base a 35 conferències 
que tindran lloc cada dimarts a la 
Sala de Petit Format de l’Ateneu. La 
durada serà d’una hora i mitja, amb 
una hora i quart de conferència i 
un quart d’hora de debat i reflexió 
al voltant de la temàtica tractada. 
Més endavant, l’objectiu és intro-
duir altres aspectes. “Intenta-
rem fer algunes visites culturals, 
assistir a exposicions i coses que 
vagin més enllà de les conferèn-
cies”, va apuntar Casadesús.

Els encarregats d’impartir 
les sessions seran professors uni-
versitaris i experts coneguts pro-
posats, en la seva majoria, per la 
Universitat Autònoma de Barce-
lona, que és la universitat de cap-
çalera de les aules d’extensió uni-
versitària. “Tot i que es tracti 
d’unes aules universitàries, 
ningú s’ha d’espantar. Les ses-
sions seran assequibles i pen-

Francesc Lozano 
inaugurarà les 
classes parlant sobre 
Els Colors del món

  Mireia Sans

  Part de la junta directiva de l’Aula d’Extensió Universitària per a Gent Gran amb la regidora Glòria Massagué. || j.g.

Les xerrades se centraran en temes molt 
variats i per a tots els gustos

“Hi haurà temàtiques molt 
variades, no volem que 
les sessions se centrin 
en temes molt concrets”, 
va dir Casadesús. Els 
assistents a les aules 
podran ampliar els seus 
coneixements en diverses 
qüestions. Hi haurà 
temàtiques variades, com 
ara la música, el cinema, 
el teatre o la història.  
Per exemple, s’oferirà 
l’opció de fer un passeig 
astronòmic per l’univers 

o d’apropar-se a la poesia 
d’Agustí Bartra i de Joan 
Salvat-Papasseit. Així 
mateix, també es farà un 
recorregut que permetrà 
relacionar el cinema i la 
societat del segle XX. 
Catalunya també hi tindrà 
la seva importància amb 
la possibilitat de conèixer 
els orígens històrics del 
país o endinsar-se en les 
meravelles arquitectòni-
ques de la Sagrada Família 
o el Palau de la Música. 

caba de néixer una 
nova entitat al nostre 
municipi: L’Aula. 
Està basada en l’ex-

periència de mes de 20 anys a d’al-
tres municipis i països del nostre 
entorn i ha estat possible per ini-
ciativa de la Regidoria de Gent 
Gran de l’Ajuntament de Castellar 
i a l’entusiasme i capacitat de com-
promís d’un grup de castellarencs 
de molt diversa trajectòria perso-
nal i professional.
Es tracta d’una associació sense 
afany de lucre, per difondre la 
cultura i ampliar la formació de 
la gent gran de la nostra vila que 
vulgui adquirir nous coneixements 
i ampliar el seu bagatge cultural, tot 
enriquint llurs relacions socials.
És coneguda que la participació 
activa en activitats com les que 
impartirem a Castellar, milloren 
les condicions psíquiques i mentals 
dels que hi participen i proporcio-
nen una mes rica experiència vital.
No hi ha una edat determinada per 
aprendre; tot depèn de la persona 
i de la voluntat de fer-ho. La gent 
gran, a més, no té una finalitat com-
petitiva o de caràcter professional i 
això permet que la seva participa-
ció en processos d’aprenentatge 
informal, com el de l’Aula, ajudi a la 
realització personal.
A l’Aula pretenem, amb les activi-
tats que organitzem, que la gent 
gran de Castellar comprengui 
millor la realitat actual, rebi estí-
muls per a mantenir-se físicament 
i psíquica activa, i adquireixi com-
petències per atendre llurs neces-
sitats de salut, lleure i vida quoti-
diana. És doncs un servei públic a 
la societat el que vol ser l’Aula que 
acaba de néixer, i que ha de ser una 
peça significativa del teixit social i 
associatiu de Castellar.

A

A l’octubre començaran les Aules d’Extensió Universitària amb una oferta inicial de 35 conferències

sades per qualsevol persona 
que tingui ganes d’aprendre”, 
va dir Casadesús.

Per participar a les Aules 
d’Extensió Universitàries és 
necessari fer-se soci de l’entitat. 
La quota de soci és de 50 euros 

i dóna dret a assistir a totes les 
xerrades que ofereix l’entitat que 
seran, en concret, 35 al llarg de 
tot l’any.  Per fer-ho caldrà diri-
gir-se a la regidoria de Gent Gran 
situada a Cal Botafoc, on hi haurà 
les butlletes d’inscripció.  

Un servei
 a la comunitat

 Ramon Casadesús
president de l’aula d’extensió

Universitària per a
gent gran de castellar
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  Mireia Sans

La tarifa de l’aigua pujarà 
un 10% a Castellar

Dilluns passat va tenir lloc la 
sessió plenària corresponent al 
mes de juny que s’havia ajornat 
perquè coincidia amb la festivitat 
de Sant Joan. El ple va aprovar 
les noves tarifes de l’aigua que 
regiran a partir d’ara. El preu de 
la factura augmentarà un 10% en 
el cas d’una família tipus, és a dir, 
de tres persones. Una proposta 
que es va aprovar amb els vots 
en contra de l’agrupació d’elec-
tors L’Altraveu que va presentar 
la seva pròpia proposta.

En general, les noves tarifes 
suposen un augment d’un 32% en 
la quota fixa, un 20% en el consum 
domèstic i un 40% en el consum 
industrial. D’aquesta manera si 
es consumeixen més de 18 m3 al 
mes, el cost de l’aigua s’incremen-
tarà un 40%. Tot plegat es tradu-
eix en el fet una família tipus de 3 
membres amb un consum trimes-
tral de 36m3 veurà com la factura 
creix en un 10%. 

Per Òscar Lomas, regidor 
de l’Àrea Econòmica i de Règim 
Intern, l’anterior tarifa, que datava 
de l’any 2006, “ha funcionat prou 
bé, s’ha aconseguit una reduc-
ció d’un 15% en el tram de més 
consum d’aigua”. Tot i això, hi 
havia diversos factors que obliga-
ven a la modificació de les tarifes. 

Lomas apuntava que aquest 
augment de costos es devia a l’aug-
ment de les inversions efectuades 
pel consistori, com ara el dipòsit 
d’en Sot d’en Goleres o l’incre-
ment de les despeses elèctriques, 
perquè cal baixar més avall per 
treure aigua dels aqüífers. A més, 
segons el regidor, també es neces-
sari conscienciar la societat. 

 Un comptador d’aigua a una casa del municipi.  || josep graells

La Diputació 
gestionarà els 
impostos locals

A partir del gener de l’any vinent, 
la Diputació de Barcelona gesti-
onarà i cobrarà els impostos i 
taxes locals i també les multes. 
Així es va decidir al ple corres-
ponent al mes de juny, posant 
punt i final a més de 30 anys de 
gestió per part de l’empresa uni-
personal de Bienvenido Moreno.

El govern local va presen-
tar dues propostes de resolu-
ció: una, per denunciar l’actual 
contracte de recaptació, i una 
altra per delegar el servei a la 
Diputació. Actualment, i des de 
l’any 1976, l’empresa de Bienve-
nido Moreno s’encarregava de la 
recaptació dels tributs, mentre 
que dues treballadores del con-
sistori gestionaven els tributs. 
Segons va explicar el regidor 
d’Hisenda, Òscar Lomas, “l’em-
presa ha acumulat dos milions 
d’euros d’impagats”. Uns 
diners “molt necessaris” per 
l’administració pública “en un 
moment de crisi com aquest”. 
Lomas va explicar que amb el 
nou contracte amb la Diputació 
de Barcelona el consistori estal-
viarà 100.000 euros, i es guanya-
ran serveis com “el pagament a 
través d’Internet, per telèfon 
o amb domiciliació bancària”. 
Queda per definir les bonificaci-
ons i sistemes de pagament frac-
cionat dels quals es podrà bene-
ficiar la ciutadania.

A la província de Barce-
lona hi ha 303 municipis que 
han delegat la competència 
de la recaptació en la Diputa-
ció, ja sigui parcial o totalment. 

Altres sis gestionen directament 
el cobrament, i només Santa Per-
pètua i Castellar tenen convenis 
amb empreses privades.

canvi de condicions || Des de 
l’oposició, però, aquest argument 
no és veu vàlid. Els grups crítics 
amb aquesta proposta van ser 
els d’Esquerra Republicana de 
Catalunya (ERC) i Convergèn-
cia. Montse Gatell, portaveu de 
Convergència va agrair la feina 
desenvolupada fins ara per Bien-
venido Moreno, i va recordar que 
“s’ha arribat a una recaptació 
anual del 95% dels imports”. 
De la mateixa manera, Gatell va 
explicar que “amb la Diputació, 
l’Ajuntament no disposarà dels 
diners que es recaptin de cop, 
sinó que els rebran en quatre 
o cinc partides anuals”. A més, 
segons Gatell, si el govern neces-
sita efectiu al marge dels paga-
ment establerts, “s’hauran de 
demanar bestretes, amb els cor-
responents interessos a compte 
de l’Ajuntament”.

De la seva banda, Jordi 
Permanyer, portaveu d’ERC va 
apuntar que “es perdrà la pos-
sibilitat de pagar en efectiu”. El 
grup d’Esquerra considera que 
“l’Ajuntament hauria de portar 
la recaptació directament”, i va 
afegir que la gestió de la Diputa-
ció “no millorarà el servei que 
rebran els ciutadans”.

Les dues propostes es van 
votar per separat, però el resultat 
va ser el mateix: es van aprovar 
amb els vots a favor del PSC i L’Al-
traveu, els vots en contra d’ERC 
i CiU i l’abstenció del regidor no 
adscrit Jordi Roman. 

  Ànnia Garcia

Lomas també va explicar 
que s’havia intentat consensuar 
l’ordenança amb L’Altraveu, 
però que no havia estat possible. 
Gemma Ubasart, de L’Altraveu, 
va considerar que “hem perdut 
una oportunitat per fer una 
ordenança per fer una política 
que afavoreixi més en profun-
ditat l’estalvi”. Malgrat això, 
Ubasart va lloar les ganes de 
discussió i de diàleg en aquesta 
qüestió. La proposta de L’Al-
traveu volia tenir en compte en 
nombre de persones que viuen 
en un habitatge, per poder deter-
minar la quantitat d’aigua que 
han de consumir. 

A més, la plataforma d’elec-
tors també proposava computar 
els trams de 5 en 5m3 i no de 6 en 
6. La regidora de la plataforma 
d’electors va destacar que “la 
nostra proposta grava més el 
sobreconsum”.

Pel que fa a la resta de grups 
de l’oposició, Convergència, en 
veu de la regidora Gemma Perich 
va demanar a l’equip de govern 
que “les ordenances s’haurien 
de debatre dins de la Comis-
sió d’Ordenances que és l’espai 
previst per a la qüestió”. Res-
pecte l’ordenança, CDC va votar-hi 
a favor, perquè considera que està 
bé haver mantingut els mateixos 
trams de l’anterior. “És bo que 
s’hagin augmentat les tarifes 
en els trams en què es gasta més 
aigua i també l’aigua d’ús indus-
trial”, va dir Perich.

ERC també va votar a favor 
de l’ordenança, tot i que també 
va destacar que aquests temes 
s’havien de tractar a la Comissió 
d’Ordenances. Quant als termes 
generals de l’ordenança, Jordi 
Permanyer, va dir que Esquerra 
Republicana estava d’acord amb 
el text presentat. 
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  Centeno, de l’Altraveu, Gatell, de Convergència i Permanyer d’ERC en una roda de premsa en contra les ARES. || j. g.

Convergència, L’Altraveu i Esquerra 
Republicana han proposat la creació 
d’un pla local contra el transfu-
guisme. L’objectiu és que el govern 
en minoria del PSC no aprovi cap 
projecte només amb el vot del 
regidor no adscrit. 

Aquest pla és una reacció al 
que va passar dilluns a la sessió 
plenària. Convergència, L’Altra-
veu i Esquerra van presentar el 
reglament del Consell de Cultura 
que, segons van dir, ja havia estat 
acceptat per tots els grups en el 
seu dia, però que no s’havia portat 
al ple. La causa és la creació d’una 
comissió de reglaments que havia 
d’elaborar un reglament marc. 
I és en aquest punt on no hi ha 
acord, perquè el govern vol que el 

L’oposició vol un “pla local 
contra el transfuguisme”

regidor no adscrit sigui membre 
de ple dret, mentre que l’oposi-
ció proposa que no hi pugui par-
ticipar, limitant la seva participa-
ció als plens. Aquesta moció no va 
tirar endavant perquè el regidor 
no adscrit, Jordi Roman hi va 
votar en contra junt amb el PSC. 

“És un fet que es reitera 
al nostre Ajuntament”, explica 
Jordi Permanyer, portaveu d’ERC. 
És per això que el pla reclama al 
PSC el compromís de “no portar 
al ple cap proposta que no 
compti al menys amb el suport 
d’un dels grups de l’oposició”.

I és que el vot de Jordi 
Roman, quan dóna la majoria a 
un govern en minoria, “altera la 
voluntat del poble de Castellar, 
expressada a les urnes i tras-
balsa el joc de la democràcia”, 
segons Francesc Centeno, regidor 

de l’Altraveu. La proposta que 
han presentat els grups de l’oposi-
ció vol ser, a més, “la localització 
d’un acord que fa uns anys van 
signar les direccions nacionals 
dels partits catalans en contra 
del transfuguisme”, segons 
Montse Gatell, portaveu de CiU.

El PSC ha respost a aquesta 
crida en veu de l’alcalde, Ignasi 
Giménez: “Sempre hem buscat el 
consens amb tothom, i continu-
arem fent-ho”. A més, Giménez 
creu que l’aparició del regidor no 
adscrit “és una situació anòmala, 
però cal garantir els seus drets i 
deures”. Jordi Roman, de la seva 
banda, creu que té dret a partici-
par de tots els òrgans i consells, 
i afirma que “Esquerra i Con-
vergència no han acceptat que 
són oposició i volen paralitzar 
l’acció de govern”. 

Noves tarifes 
de l’Escola de 
Música

Les tarifes de l’Escola de 
Música Municipal Torre 
Balada augmentaran un 
4,5%, seguint l’increment de 
l’IPC. A més, es canvia l’es-
tructura tarifària en funció 
de la qual s’apliquen els preus. 
La moció es va aprovar amb 
l’abstenció de Convergèn-
cia. Gemma Perich, de CDC, 
va destacar que no votaven 
en contra per no entorpir 
el dia a dia de l’escola, així 
mateix, també va demanar 
que aquestes qüestions pas-
sesin per la Comissió d’Orde-
nances. El regidor de l’Altra-
veu, Francesc Centeno, va    
parlar també de les condici-
ons en què està actualment 
l’edifici de la Torre Balada. 

Es prorroga la 
concessió a la 
llar d’infants

El consistori va proposar la 
prorrogació de la concessió 
de la Llar d’Infants El Coral, 
perquè la segona escola bressol 
encara no està construïda. 
Tots els regidors van votar-hi 
a favor, però Mercè Vallès, de 
CDC, va demanar que s’infor-
més sobre l’estudi que està 
duent a terme la Diputació 
sobre l’escola bressol. Per la 
seva banda, el regidor d’Es-
querra Republicana, Jordi Per-
manyer, va afirmar que calia 
debatre al voltant del model 
pedagògic i de gestió que ha de 
tenir el centre. Antònia Pérez, 
per part del PSC, va dir que 
l’estudi vol determinar quina 
és la situació de la vila a nivell 
d’ensenyament. 

Unanimitat en 
les ordenances 
d’activitats

La sessió plenària de dilluns 
va aprovar amb el suport de 
tots els regidors les noves 
ordenances d’activitats. L’ob-
jectiu és equiparar-se amb la 
llei mediambiental i també 
facilitar la tramitació de la 
llicència d’activitats. Gemma 
Perich, per part de Conver-
gència, i també Jordi Per-
manyer, en boca d’Esquerra 
Republicana, van coincidir 
a destacar que aquest canvi 
és injust, perquè eximeix a 
aquelles persones que fins 
ara no havien complert la 
legislació. Així mateix, Aleix 
Canalís, regidor de Medi 
Ambient, va destacar que 
“esperem que la propera 
llei sigui la definitiva”. 

Convergència, ERC i L’Altraveu critiquen el paper de Roman, el regidor no adscrit 
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La fiscalia ha formalitzat davant 
el Tribunal Superior de Justícia 
de Catalunya (TSJC) una que-
rella contra Lluís Maria Coro-
minas, exalcalde  de Castellar 
per CiU i actual vicesecretari 
general de Convergència Demo-
cràtica de Catalunya. Se l’acusa 
d’una irregularitat urbanística, 
que no estaria relacionada amb 
el cobrament de comissions 
econòmiques.

Segons informen alguns 
mitjans de comunicació, l’any 

L’empresa pública GISA va 
treure divendres a concurs  
l’execució de les obres de cons-
trucció de l’aparcament de 
camions que s’ha d’ubicar al 
polígon industrial del Pla de la 
Bruguera. Fins ara, el consis-
tori havia anat fent tràmits per 
la construcció d’aquest equipa-
ment, com ara, la cessió dels 
terrenys a la Generalitat i la 
redacció del projecte de cons-
trucció. Aquest és, doncs, el pas 
definitiu.

“La futura adjudicació 
significa que en breu comen-
çaran les obres del mateix 
equipament”, va dir el regidor 

2001 el govern de la vila va con-
cedir una llicència d’obres a una 
parcel·la en terreny no urbanit-
zable. El terreny hauria estat pro-
pietat d’una altra membre del 
partit i regidora a la vila a partir 
del 2003.

La querella s’ha presen-
tat, però encara no s’ha admès a 
tràmit. Afecta també Joan Llort, 
director general d’Actuacions 
Estratègiques i polítiques del Sòl 
a la Generalitat. El mateix Lluís 
Maria Corominas ha confirmat 
que no ha rebut cap notificació al 
respecte d’aquesta qüestió, i no ha 
volgut fer cap declaració. 

d’Hisenda, Òscar Lomas. L’actua-
ció té un pressupost d’1,8 milions 
d’euros. 

L’equipament constarà de 
140 places d’aparcament per a 
vehicles de gran tonatge. A més, 
també hi haurà una zona adjacent 
que comptarà amb un sortidor de 
benzina, un taller de reparació i 
un espai de vending, on es podran 
trobar productes de servei pels 
camions.

Pel que fa als terminis, es 
preveu que l’obra s’adjudiqui a 
finals del mes de juliol i que es 
comenci a construir a principis o 
mitjans del mes de setembre. El 
termini d’execució de les obres és 
de cinc mesos, per tant, si tot va 
com s’espera, l’equipament hauria 
d’estar llest al mes de febrer. 

La fiscalia es querella 
contra Corominas

L’aparcament de 
camions, més a prop

 A.G.

 M.S.

  Ànnia Garcia

L’Associació d’Empresaris de Cas-
tellar (ASEMCA) ha presentat la 
que és la seva proposta per l’arri-
bada del tren a la vila. L’entitat ha 
elaborat un projecte que l’Ajunta-
ment ha recollit i presentarà a la 
Generalitat de Catalunya per tal 
que el tingui en compte a l’hora de 
redactar el projecte definitiu.

“Apostem per una única 

L’ASEMCA proposa una 
única estació dels FGC 
a Castellar del Vallès

  Òscar Lomas i Ignasi Giménez, junt a Eloi Tarrés, president de l’Asemca, i Josep Maria Farrés, vicepresident. || j.g.

estació, que quedi a prop del 
nucli urbà però també del 
polígon, i doni servei als més de 
8.000 treballadors que s’hi des-
placen”, explicava Eloi Tarrés, 
president de l’ASEMCA, dimarts 
durant la presentació de la pro-
posta. A banda d’aquesta carac-
terística, el projecte de l’associ-
ació proposa que el tren arribi 
en paral·lel a la carretera B-124, 
“de manera que es minimitza 
l’afectació a les parcel·les del 
polígon”, segons Tarrés. 

Des d’ASEMCA han demanat 
al govern local que “faci un segui-
ment responsable de l’estudi 
informatiu”, entenent que el con-
sistori és “l’interlocutor vàlid 
amb la Generalitat”. “La nostra 
feina acaba aquí”, apuntava el 

president d’ASEMCA.
De la seva banda, el govern 

de la vila ha recollit la proposta, 
“tot i diferir en alguns aspec-
tes”, tal i com va explicar l’al-
calde Ignasi Giménez. L’aposta 
de l’Ajuntament passa per fer 
dues estacions, “una a l’alçada 
de l’empresa Sony i l’altra a la 
Ronda Llevant o bé a l’Espai 
Tolrà”, explicava Giménez. En 
tot cas, l’alcalde també ha recor-
dat que la proposta de l’ASEMCA 
“s’ajusta als criteris construc-
tius de la Generalitat i permet 
el perllongament de la línia 
fins a Sentmenat”, i ha agraït 
a l’Associació d’Empresaris els 
esforços i la implicació amb el 
projecte d’arribada del tren des 
de Sabadell. 

Els empresaris 
opten per fer arribar 
el tren fins a la 
Ronda Llevant 
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La meitat de les fonts de 
bosc no són potables

Les pluges d’aquesta primavera 
han millorat la quantitat, i la qua-
litat, de les aigües subterrànies. 
Com a conseqüència, ha millo-
rat el nombre de fonts de bosc 
de les quals es pot, amb precau-
cions, beure aigua. “Tot i que la 
situació ha millorat, continuem 
tenint 10 fonts no potables”, 
explica Aleix Canalís, regidor de 
Medi Ambient. En les anàlisis 
anteriors, fetes a la tardor, aquest 
nombre s’elevava a 14 fonts.

Aquestes fonts es senyalit-
zaran, igual que aquelles amb 
aigua sense garanties sanitàries. 
Aquest concepte significa que, 
tot i ser aigua natural i per tant 
susceptible de ser perjudicial, en 
l’anàlisi s’acomplien els paràme-

tres que la fan apte per al consum. 
En aquest cas, hi ha cinc fonts que 
permeten el seu consum. També 
s’han trobat al terme municipal 
sis fonts seques.

seguretat|| La regidoria de Medi 
Ambient, en col·laboració amb 
l’Ajuntament de Sabadell, analitza 
un total de 21 fonts de la vila. Es 
fan dues anàlisis a l’any: una a la 

 Ànnia García

  Una de les fonts que hi ha al municipi. || josep graells

Un 97% d’alumnes de Castellar 
ha aprovat la selectivitat

El darrer escull per la tranquil-
litat dels 65 castellarencs que 
van fer les proves de selectivi-
tat a principis del mes de juny ha 
estat conèixer les notes. Un 97% 
dels alumnes que s’hi van pre-
sentar han aconseguit superar 
les Proves d’Accès a la Universi-
tat amb èxit. I és que només han 
estat 2 els alumnes, en concret de 
l’IES Puig de la Creu, els que no 
han superat els exàmens. 

Pel que fa a les mitjanes dels 

centres, tenint en compte la selec-
tivitat i també la nota de batxille-
rat, l’IES Puig de la Creu ha obtin-
gut una mitjana de 6,54, mentre 
que la de l’IES Castellar ha estat 
una mica inferior, de 6,4. La millor 
nota de Castellar ha estat un 8,99  
que l’ha obtingut Clara Tarruell, 
alumna de l’IES Puig de la Creu. 

La Clara va treure un 8,23 
a la selectivitat. Però el seu dia 
a dia no se centra únicament en 
l’institut, sinó que també estudia 
música al conservatori. Aquesta 
nota serà, de ben segur, suficient 
perquè pugui entrar a estudiar la 

 Mireia Sans

tardor i una altra a la primavera.
Tot i aquest control, des del 

consistori recomanen ser molt 
curosos en el consum d’aigua de 
les fonts. Per exemple, és prefe-
rible no emmagatzemar l’aigua, 
i tractar-la amb un producte 
químic específic abans de consu-
mir-la. Tampoc no es recomana 
recollir aigua després de pluges 
intenses o període de sequera.   A.G.

La Generalitat ja 
té els diners per a 
la sisena escola

La Generalitat de Catalunya 
ha aprovat una partida pressu-
postària de 5,9 milions d’euros 
per a la construció de la sisena 
escola pública, El Sol i la Lluna. 
Aquest import es troba dos 
milions d’euros per sobre de 
la previsió inicial, motiu pel 
qual el procés ha estat aturat 
durant mesos. Les condicions 
del terreny, on hi havia les anti-
gues piscines del carrer Sant 
Feliu, han obligat a invertir en 
el centre més diners dels que 
estaven previstos.

Un cop aprovada la 
partida econòmica, continuen 
els tràmits. L’empresa pública 
GISA ha obert el període 
de licitació del projecte, de 
manera que a finals d’aquest 
mes es decidirà quina empresa 
s’encarrega de la direcció dels 
treballs d’enderroc i neteja del 
solar i de la construcció del nou 
centre educatiu. Tot i així, les 

carrera que vulgui. Però en el cas 
de la Clara encara és més senzill, 
perquè vol fer història. Es tracta 
d’una carrera que té una nota de 
tall de poc més d’un 5. Per tant, 
ella sabia que només necessitava 
aprovar -és a dir, treure un 4. “No 
vaig estudiar massa, de fet vaig 
començar dilluns abans de la 
selectivitat”, ha dit la Clara.

Pel que fa a les assignatu-
res, la Clara tenia la tranquil·litat 
que les llengües li anirien bé, tot i 
això, va estudiar fort per les altres 
assignatures, les que es conside-
ren més complicades a priori. 

El Parc de Bombers compta amb un vehicle tot terreny amb capa-
citat per 3.000 litres d’aigua. Es tracta d’una bomba rural lleugera, 
un BRL, que disposa d’una autobomba i que permetrà als bombers 
millorar les actuacions al casc urbà. Amb aquest nou vehicle, el Parc 
disposa de tres camions: dos de la Generalitat i un de l’ADF.  / m.s.

josep graells

El Parc de bombers té un nou camió

previsions que la Generalitat ha 
fet arribar al consistori apunten 
que en les properes setmanes 
podrien començar els moviments 
de terres al terreny.

Segons l’alcalde de la vila, 
Ignasi Giménez, la notícia és 
tranqul·litzadora: “Feia temps 
que esperàvem l’anunci de la 
dotació econòmica, i ho hem 
rebut amb satisfacció, des del 
govern i també a la comunitat 
educativa, tots plegats teníem 
ja un cert neguit”.

L’escola El Sol i la Lluna fun-
ciona a hores d’ara en mòduls 
prefabricats situats al pati del 
CEIP Sant Esteve. L’edifici que 
ha d’acollir el centre tindrà capa-
citat per a 450 alumnes d’educa-
ció infantil i primària, dividits en 
dues línies. El calendari que es 
mantè fins ara apunta que el nou 
edifici podrà començar a funcio-
nar el curs 2009-2010. Tot i això, 
el contracte de licitació esta-
bleix un termini d’execució de 17 
mesos, el que ens sitúa en el mes 
de desembre de 2009. 

Les anàlisis 
determinen que es 
pot beure aigua de 
5 de les 21 fonts
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Les Germanes Dominiques 
s’acomiaden de la Immaculada

Les Germanes Dominiques de l’Anunci-
ata Remei Reverter, Montserrat Font, 
Maria Montserrat Hernández, Conxita 
Ufaril i Dolors Llobet ja no viuran a l’escola 
La Immaculada el curs vinent. Deixen el 
centre, del qual es mantindran com a titu-

Continuaran sent les 
titulars del centre escolar, 
però no hi viuran

 Ànnia García

   Les cinc Germanes Dominiques de l’Anunciata que viuen actualment a l’Escola Immaculada de Castellar. L’edifici actual de l’escola es va inaugurar l’any 1895. || josep graells 

lars, posant punt i final a prop de 150 anys 
de convivència entre l’educació i la congre-
gació de religioses.

“Per a nosaltres ha estat un tras-
bals, tot el professorat les trobarem a 
faltar perquè tenim una relació molt 
familiar”, explica Conxita Campos, direc-
tora pedagògica del centre. Tot i la seva 
marxa, les germanes continuen mantenint 
la titularitat del centre, i per tant “continu-
arem amb el mateix projecte educatiu”, 
segons explica Conxita Campos. 

caràcter propi || L’escola La Immaculada 
es va crear l’any 1862, a instàncies de Josep 
Tolrà i Abellà. Des del principi, van ser 

les Germanes de la congregació les que es 
van fer càrrec al centre de l’educació dels 
infants, amb un model basat en l’Evangeli,  
integral i harmònic, que atengués a la rea-
litat social i cultural i amb una metodologia 
participativa. Tot i que les Germanes eren 
en principi les professores, i que els prin-
cipis de la congregació es mantenen, actu-
alment la direcció del centre i el professo-
rat és laic. De les cinc Germanes que fins 
ara viuen a La Immaculada, només Remei 
Reverter excerceix de professora a primer 
curs. Les altres germanes, massa grans 
per impartir classes, realitzen tasques de 
suport al centre, com ara de secretaria.

La marxa de les Germanes de Caste-

llar respon a la necessitat de “reestructurar 
comunitats”, tal com va explicar la Germana 
Montserrat Font al magazine 12 de Ràdio Cas-
tellar. Segons la Germana, “hi ha una impor-
tant manca de relleu a la comunitat”. Tot i 
la seva marxa, continuaran amb la seva tasca, 
i de fet Remei Reverter continuarà impartint 
classe al setembre. “La societat ha canviat 
molt, i potser l’església també hauria de 
canviar”, apuntava Font.

Des de l’Escola La Immaculada prepa-
ren alguns actes especials per acomiadar les 
Germanes, que s’han encarregat de l’educa-
ció de moltes generacions de castellarencs i 
castellarenques. Uns actes que tindran lloc a 
partir del proper mes de setembre. 
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LA BÚSTIA podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dNI. Màxim 15 línies a doble 
espai. les cartes poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Educar en el lleure, 
què és això?

gut resultats espectaculars: 
uns coordinant les activitats i 
equips, altres programant, diri-
gint i donant suport als equips 
de monitors i des de l’Ajunta-
ment donant tot el suport logís-
tic i posant a l’abast tot un món 
d’espais municipals i infraes-
tructures per aconseguir un 
casal de primera.
Les sospites que les coses can-
viarien, malauradament, ja són 
una realitat per al Casal d’Estiu 
2008, a causa de les mesures 
restrictives preses per l’actual 
govern municipal. Començant 
per la reducció en les hores de 
programació afectant la quali-
tat; seguint amb la reducció de 
la jornada laboral dels directors 
(que ara no treballen a la tarda); 
pagant menys els monitors i 
donant la consigna que s’aga-
fés la programació i la feina feta 
l’any passat i es copiés.
Són les partides d’Educació 
que s’han de retallar? Que poc 
valora l’actual govern l’educació 
del nostres infants... I això que 
semblava que havíem de fer el 
gran salt qualitatiu en educació 

El PSC visita el Congrés de Diputats

Aprofitant el dia de Sant Joan, una delegació de l’agrupació socialista de 
Castellar va visitar el Congrés de Diputats. Al matí van visitar l’hemici-
cle i a la tarda van assistir a una sessió plenària del congrés.
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cedIda

Agraïment

Agraïment
a Caixa Manresa

En la MAT, 
Catalunya no 
pinta res

 antonio lópez

 grup de Biodansa

 suport castellar

 Medir a.ríos

ara que governen els d’esquer-
res i progressistes! El Casal 
d’Estiu val molts diners, però 
més val gastar-se’ls en això que 
en contractar serveis d’inven-
tors, un setmanari municipal o 
viatges a Lahiguera, no trobeu? 
Un casal d’estiu és una necessi-
tat social i com a tal se li ha de 
donar el màxim de suport possi-
ble en tots els aspectes. 
A Castellar teníem un Casal 
de qualitat i volem un Casal de 
qualitat. Aprofito també per 
desitjar el millor a aquest equip 
de grans professionals i que 
estimo moltíssim. BON CASAL 
D’ESTIU, malgrat tot.

Què fa amb els 
fills, ara que han 
acabat l’escola?

EL DILEMA

Ara ja els tinc més grans i fan 
més la seva. Sempre, però, 
buscava colònies, esplais i 
cangurs, mentre jo havia de 
treballar. Tot el que podia!

Isabel Andrade
a l’atur

A part de barallar-nos? He, 
he... doncs procurem que 
faci algun curs, que busqui 
alguna cosa per fer. Fins ara, 
m’ajudava una mica a portar 
la casa, a cuinar i tot això.

Montse Carro
Mestressa de casa

No tinc fills però sí nebots 
i nebodes. Els portem a la 
piscina i a la platja. Amb les 
vacances de l’estiu ens podem 
veure més, ja que quan tre-
ballo no és gens fàcil perquè 
anem tots molt atabalats.

Yolanda Cerezo
dependenta de botiga de roba

Totes les alumnes que hem assistit 
a les jornades de Biodansa, volem 
agrair la idea, la iniciativa i la dedi-
cació de tota la gent implicada en 
aquest projecte. La Biodansa ens 
ha ajudat a relaxar-nos, a conèi-
xer-nos una mica més a nosaltres 
mateixes, a conèixer i compartir 
experiències amb altres compa-
nyes i, per què no, a divertir-nos una 
estona. Volem expressar el nostre 
especial agraïment a Glòria Massa-
gué, Elisabet Minguell i a la profes-
sora Teresa Vàzquez per haver dut 
endavant aquest projecte.

Suport Castellar agraeix a Caixa 
Manresa la seva aportació eco-
nòmica pel Taller d’informàtica 
que han fet els usuaris del Club 
Social. Gracies a la Fundació 
Caixa Manresa ara disposem de 
4 ordinadors nous amb els seus 
respectius monitors i progra-
mes, connexió ADSL, així com 
dues impressores que substitu-
eixen les de segona mà que fins 
ara ens han fet servei.

Quan una entitat o organisme, 
públic o privat, assumeix el com-
promís d’educar en el lleure mit-
jançant esplais, colònies, campus, 
casals, etc., ha de ser conscient de 
la gran responsabilitat que això 
comporta, perquè parlem d’EDU-
CACIÓ.
Vull parlar del nostre Casal 
d’Estiu Municipal. Un Casal que 
ha estat un referent per a molts 
altres. Es parla del nostre Casal 
d’estiu en esplais d’altres pobla-
cions, en altres comarques, uni-
versitats com ara la UAB, funda-
cions, etc. 
Per arribar fins a aquest punt, 
s’ha hagut de treballar de valent 
des de dos  àmbits ben diferents:  
el gran col·lectiu de professio-
nals format pels coordinadors, 
directors i monitors i d’una altra 
banda, l’administració pública, 
en aquest cas l’Ajuntament. Fins 
ara, aquest tàndem havia obtin-

FE D’ERRADES

A la notícia de L’Actual sobre 
el nou disc que preparen les 
corals Desconcert i Musicò-
rum hi havia diverses errades. 
A l’escrit s’afirmava que Sònia 
Gatell és directora d’Espaiart i 
de la coral Desconcert, encara 
que també ho és de les corals 
Musicorum i Joves Musicorum. 
A la part on es destacava que al 
disc hi ha vuit cançons relaci-
onades amb els musicals inspi-
rats en els de Broadway, en rea-
litat són musicals variats, no 
tan sols de Broadway. La suite 
de Mary Poppins està cantada 
també pels Joves Musicorum, a 
més de les corals d’adults. A la 
notícia es deia que hi havia par-
ticipat el músic Xavier Torres 
quan en realitat es tractava 
de Xavier Torras, que no és de 
Castellar com s’afirmava per 
error. Les lletres eren de David 
Pintó i no de David Pintor com 
s’afirmava erròniament. La 
venda del disc a la papereria 
Artristras és només una inten-
ció, encara no està del tot con-
firmat. Finalment, constatar 
que Espaiart no és una escola 
de cant, sinó de música (sen-
sibilització, llenguatge, instru-
ments, coral...) i teatre.

El president espanyol i el primer 
ministre francès han donat per 
finalitzades les negociacions de 
com ha de ser la MAT, i per dis-

treure el personal han acordat 
que soterraran un petit  tros de 
la línia en la zona del Pirineu.
Per saber que és la MAT i el 
seu impacte visual i estètic així 
com fer-se una idea de com es 
destrossa el bosc per plantar 
aquestes torres d’alta tensió, 
recomano fer una passejada 
sortint de Sentmenat i pujar 
fins a Guanta, d’enllà pujar fins 
al coll Moner, enfilar pel camí 
cap a Gallifa i després anar 
seguint aquestes obres fins a 
Sant Feliu de Codines.
Les torres que s’estan instal-
lant són el doble d’altes que les 
velles, la maquinària pesant 
obre nous camins arrancant 
pins, roures i alzines centenà-
ries com si fossin mala herba 
i les formigoneres no paren 
d’abocar ciment enllà on toca 
per construir aquestes noves 
torres.
Al marge de no entendre el 
perquè se soterrarà al Pirineu i 
no a Sentmenat o perquè en fan 
torres noves i no aprofiten les 
ubicacions de les velles, reco-
mano aquesta visita didàctica 
per saber si aquesta línia és o 
no és una brutal agressió contra 
el paisatge i els boscos de Cata-
lunya, decidida pel senyor José 
Luis Rodríguez Zapatero i el 
senyor Fillon.
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inici, la ponència és va aprovar amb 
un 88% a favor, però la composició de 
l’Executiva d’ERC es va acabar amb 
un jo guanyo i vosaltres perdeu... 
Joan Puigcercós ha demanat temps 
per assolir un consens més ampli. 
Però això demana un canvi d’acti-
tud, un saber donar, que és la millor 
manera de rebre i assolir un acord 
necessari pel conjunt del país, en 
què tots hi guanyem.
A Castellar amb molts temes passa 
el mateix. Quan parlem de la setena 

escola sovint establim aquest tipus 
de negociació: jo guanyo, tu perds. I el 
resultat és que hi perdem tots.
La proposta d’ERC d’ubicar l’es-
cola al Sant Esteve, no és possible, 
encara que aprofitéssim l’ocasió, tal 
com es volia, per millorar les instal-
lacions del Sant Esteve. Senzillament 
era una negociació de jo guanyo, tu 
perds. Per això ERC ja hi ha renun-
ciat. Pel mateix motiu, el PSC hauria 
de renunciar a construir l’escola a les 
Pistes d’Atletisme.

Més que parlar de llocs, hauríem 
de consensuar els condicionants 
de l’espai on s’ha d’ubicar l’escola: 
proximitat dels alumnes a les dife-
rents escoles, ocupació d’espais que 
ja tenen una utilitat, seguretat en el 
camí escolar, influència de la nova 
escola en la mobilitat del municipi...
Aquest exercici ha d’establir unes 
prioritats. Si no està clar fem una 
consulta popular, entre les tres 
millor opcions. 
Hem de convertir aquesta crisi de 

Guanyar -Perdre o 
guanyar-Guanyar

uan negociem, sovint 
establim una relació 
de jo guanyo, tu perds. 
Aquests fet genera 
insatisfacció i desencís.

El congrés d’ERC va tenir un bon 

 Francesc Deu*

Q

sòl en una oportunitat per aconse-
guir més reserves de terrenys per 
les necessitats properes o futures 
d’equipaments diversos. Per això 
cal treballar en positiu, cercant una 
ampla satisfacció de tots... En defi-
nitiva una negociació en que tots hi 
guanyem i si per aconseguir-ho ens 
cal un professional de la negociació 
que condueixi tot el procés, fem-ho 
i incorporem-hi les ARES.  
 
*Secció local ERC

El model Chacón

es del part de la 
ministra de Defensa 
em temo que moltes 
mares catala-

nes comencin a patir “l’efecte 
Chacón”, i se sentin incomodades 
pel tarannà d’aquesta dona, sens 
dubte ferma, valenta, treballadora 
i ambiciosa, però que amb la seva 
decisió de no complir sencera la 
seva baixa maternal farà un trist 
favor a les mares de família de les 
quals se n’ha volgut fer un símbol.
S’ha escrit molt del que simbolitza 
Carme Chacón, i diu la vicepresi-
denta del Govern que la ministra 
Chacón és un emblema que repre-
senta que cap dona ha d’escollir 
entre la seva feina i tenir un fill, 
i que el model Chacón és un pas 
endavant en la igualtat entre dones 
i homes. Des del seu embaràs i la 
seva designació com a ministra, 
la seva persona ha estat el punt 
de mira de molta gent, un objecte 
d’observació de com es pot com-
paginar la gestació amb el càrrec 
ministerial i el compromís amb la 
igualtat de sexes. I a partir d’ara 
de com farà de mare treballadora 
que intenta fer compatible la feina 
i la vida domèstica.

El nou model de dona embaras-
sada que ha transmès la ministra 
és el d’una persona que porta un 
ritme frenètic i que pot continuar 
treballant al més alt nivell gairebé 
fins el moment del part, i per tant 
si ella pot viatjar a l’Afganistan o al 
Líban, se suposa que nosaltres bé 
hem de poder anar a l’oficina o a la 
fàbrica sense queixar-nos ni esbu-
fegar. Però Chacón no és repre-
sentativa de la majoria de dones 
d’aquest país, ni la seva tasca, ni la 

seva situació laboral, social ni eco-
nòmica és comparable amb la d’in-
finitat de dones que volen conci-
liar la seva professió amb les feines 
domèstiques, ja que qualsevol  
professió a temps complet obliga 
la dona amb fills a fer de la seva 
vida una successió d’equilibris 
per arribar amb dignitat a tots els 
racons i no defallir en l’intent.
No estic gens d’acord que la minis-
tra sigui la imatge de res, si bé és 
cert que avui dia a casa nostra ser 

 Montse Estrada

  Ni miralls ni models. || joaN MUNdet

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

D

Himnes i banderes

 Víctor Hernández

emblava que no havia 
de passar, però sí. 
Felicitats primer de 
tot als seguidors de 

la selecció espanyola de futbol per 
una victòria, merescuda i lluitada.
Felicitats, però també compte. 
No només a Castellar sinó 
també a la resta del país, la 
victòria va servir d’excusa per 
airejar himnes i banderes, que 
tothom té dret a tenir i ostentar, 
cap problema, només faltaria.

S

mare és encara una de les prin-
cipals causes de discriminació 
laboral i la maternitat encara és 
el que més condiciona i dificulta 
la igualtat entre sexes en el món 
laboral, però també és una reali-
tat que la maternitat probable-
ment no és el millor moment pels 
grans projectes professionals. I és 
cert que no hi ha una elecció ni una 
solució única i universal de conci-
liació de la feina i la família, però 
amb la decisió de Chacón està en 

joc el nostre model de materni-
tat que tantes dècades ha costat 
assolir.
Diu la ministra que no s’aga-
farà tota la baixa maternal, i em 
sembla francament un error. 
Seria un bon exemple de normali-
tat laboral i un encert que Carme 
Chacón s’agafés les setze set-
manes corresponents, és a dir la 
baixa maternal sencera com fan 
la majoria de mares, i que després 
pogués tornar a la feina sense pro-
blemes ni remordiments, ja que 
sinó no serà un bon exemple per 
l’empresariat tan sovint reticent 
a contractar personal femení en 
edat de procrear, perquè no vol 
assumir les despeses d’una baixa 
de maternitat que ni la jove minis-
tra respecta, malgrat ser un dret 
bàsic i fonamental de totes les 
dones treballadores.
Però si finalment no ho fa i decideix 
escurçar-la per dedicar-se a la seva 
gestió política, les altres mares no 
n’han de prendre exemple i no 
només l’han de complir sense com-
plexos sinó que han de demanar 
allargar-la el major temps possi-
ble, perquè és un dret de les mares 
i també dels nadons.
Algú s’imagina un ministre home 
desapareixent unes setmanes de 
la vida política en néixer un fill? 
Potser això si que seria un bon 
model de paternitat i de normali-
tat política, laboral i familiar. 

Però només faltaria que fingíssim la 
normalitat que els mitjans de comu-
nicació (i fins i tot Xavi, amb aquell 
humorístic, entre trist i cínic, “viva 
España” en plena celebració) s’en-
carreguen d’explotar. No senyors, si 
existís la selecció catalana, que ja és 
molt suposar, els seus fans no podríem 
sortir al carrer a ostentar els nostres 
himnes i banderes, sopena de ser tit-
llats, acusats i qui sap si empreso-
nats (al ritme que van les coses)  per 
ultratge o terrorisme. 
Que visqui el futbol, la “roja”, 
Espanya i Catalunya; però sobre-
tot que visqui la possibilitat de fer 
visques amb alegria, i de no fer-los 
amb tranquil·litat quan un, miri 
per on, no els sent. 
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quest cap de setmana a 
Catalunya utilitzarem 
14 milions de bosses de 
plàstic, això vol dir que 

al llarg de l’any generarem  prop de 
200.000 tones de residus plàstics. 
Ja es veu clar que això no va per 
bon camí. Ja fa temps que tenim 
aquest problema dels embolcalls de 
plàstic, i sembla que cada vegada 
anem a més. Els dos problemes que 
planteja l’excessiu ús dels embol-

l PSC i el regidor 
trànsfuga van votar 
en el ple passat en 
contra del regla-

ment del Consell de Cultura, 
una proposta d’ERC que tots 
els grups (el PSC també) vam 
votar a favor.
Aquest reglament va ser 
treballat abastament i con-
sensuat per tots els grups 
que hi vam participar: PSC, 
Altraveu, ERC i CiU, sota la 
direcció de la regidora de 
Cultura, Pepa Martínez. Les 
reunions, debats i propostes 
es van tancar el passat mes 
de desembre.
Fins avui, l’equip de govern no 
ha elevat la proposta per a la 
seva aprovació al Ple. Enmig 
de les múltiples trobades per 
parlar del reglament del futur 
Consell de Comunicació i pos-
teriorment de la redacció d’un 
reglament “marc” en el que la 
resta de reglaments s’haurien 
d’emmirallar, uns i altres hem 
fet propostes, n’hem accep-
tat algunes i hem contribuït al 
debat necessari per arribar a 
una proposta de conjunt. Però 
de moment això no ha estat 
possible. Fins i tot no ha estat 
possible creant el PSC una 
nova comissió (per comissions 
no serà...) que és la de “regla-
ments”, liderada pel senyor 
Pepe González.
On ens hem encallat? En el 
trànsfuga. L’equip de govern 

s podria pensar que ja 
entrats al segle XXI, 
no caldria parlar tant  
d’aquests concep-

tes: solidaritat i cooperació. Però 
sembla ser que malgrat els avenços 
de tot tipus, encara ens queda 
alguna assignatura pendent.
Les paraules solidaritat i cooperació 
sovint van lligades a fer el bé, a l’ajut 
econòmic o assistencial,  a solucio-
nar els problemes o les mancances  
d’altres persones o col·lectius... i no 
penso que això no s’hagi de seguir 
fent. És una manera vàlida i lícita 
d’ajudar. El matís està en que coo-
perar i solidaritzar-se vol dir treba-

Treballar 
conjuntament

Li poso una bossa 
de plàstic...
no gràcies!

Treballar
 amb gent gran

Desequilibris 
polítics

  Glòria Massagué*

 L’Altraveu

 Josep Asensio

 Montse Gatell*

E
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llar conjuntament amb l’altre per tal 
d’aconseguir una mateixa finalitat.
Repeteixo, conjuntament. Si des dels 
països anomenats desenvolupats no 
tenim clar aquest concepte, difícil-
ment podrem avançar en aquestes 
qüestions. Es tracta doncs de cons-
cienciar a la població, la d’aquí i la 
dels països que encara no han assolit 
aquest desenvolupament.
La nostra tasca envers aquest països  
ha de ser la  de capacitar, educar, 
formar, instruir, il·lustrar, informar i 
sí, ajudar-los a assolir aquells objec-
tius que puguin ser profitosos per la 
població del seu territori, però mai 
donar la feina feta. Ha de ser sempre 
un projecte de col·laboració, on les 
dues parts hi estiguin implicades.
Tan sols així estarem cooperant i tan 
sols així els estarem ajudant, ja que 
arribarà el moment en que aquest 
projecte que es va començar de 
manera conjunta tingui prou iden-

titat (la seva) i pugui seguir el seu 
camí.
És allò tan senzill que tots sabem, 
no els hi hem de proporcionar el 
peix sinó la canya per aprendre 
a pescar. Sí, la ruta és més llarga 
però molt més fructífera.
La Regidoria de Solidaritat i Coope-
ració disposa d’un òrgan de partici-
pació, el Consell de Solidaritat i Coo-
peració, amb representants de tots 
els partits polítics de Castellar i per-
sones vinculades a diferents  enti-
tats i Ongs de la vila disposades a 
seguir treballant, aportant noves 
idees, nous coneixements, iniciatives 
innovadores, models que han funci-
onat a altres poblacions... I així hem 
de seguir treballant, també nosaltres 
conjuntament, perquè a Castellar del 
Vallès la solidaritat i la cooperació no 
siguin una assignatura pendent. 

*Regidora de Solidaritat i Cooperació

calls de plàstic són d’una banda que 
la seva producció depèn del petroli 
i d’altra que no són biodegradables. 
El plàstic que llencem als conte-
nidors grocs es pot reciclar per a 
produir més plàstic. Cal doncs pro-
moure actituds que ajudin a reduir 
el consum de plàstic.
La Generalitat sembla que està ini-
ciant campanyes que afavoreixin la 
reducció del consum de bosses en 
supermercats. Aquesta mesura i 
d’altres semblants ja fa molts anys 
que veiem com s’estan aplicant en 
països d’Europa. En alguns països, 
si vols bossa l’has de pagar, així 
s’observa com la gent va a comprar 
amb les seves bosses. O en d’altres, 
en comptes de plàstic les bosses 
són de paper reciclat.

A més de les mesures que s’adop-
tin des de la Generalitat, és cert 
que a nivell local, en tant que 
poble i en tant que persones indi-
viduals també podem fer-hi alguna 
cosa. Alguns comerciants del nou 
mercat hem vist com han regalat 
als clients bosses de compra reu-
tilitzables. Molt bona idea. Ara 
només cal pensar en agafar-les al 
sortir de casa. No estaria mala-
ment que des del nostre consistori 
es promogués alguna campanya 
destinada a canviar els hàbits dels 
ciutadans en aquest aspecte. Segur 
que posant-nos tots a una (escoles, 
comerços, associacions...) podríem 
aconseguir anar més enllà del que 
tímidament es comença a propo-
sar des del Govern. 

ha buscat la manera de superar 
el fet que la resta de grups no 
admetíem la presència del tràns-
fuga en la constitució del Consell 
que fos, i va introduir una pro-
posta al reglament marc que, 
donant l’opció que qualsevol 
regidor pugui ser-ne membre, en 
realitat li dóna l’opció al senyor 
Roman. La resta de grups ja hi 
havíem de ser representats per 
un delegat de cada grup.
El PSC, en canvi, s’enrosca en el 
no a un suggeriment molt més 
fàcil d’assumir i que demanem 
tots els altres grups: que qual-
sevol membre de ple dret del 
Consell pugui aportar temes a 
l’ordre del dia, sense que l’al-
calde ho pugui censurar. 
I això és tot. O res. La qüestió és 
que no ens en sabem sortir. Per 
això els tres grups de l’oposició 
decidim fer un pas més portant 
al ple la proposta de reglament 
de Cultura que havíem acordat 
tots al mes de desembre. Pro-
posta que és rebutjada pel PSC 
i el trànsfuga.
A més d’això, al Ple ens hem de 
sentir dir que no proposem res, 
que no busquem el consens, que 
no sabem fer-ho, que ni tan sols 
fem bé les propostes de resolu-
ció, i que ens hem portat molt 
malament. D’aquí l’amenaça del 
regidor González de tirar pel 
dret si els dóna la gana; i la més 
explícita de l’alcalde de portar al 
proper ple el reglament tal i com 
ells el volen sense admetre les 
nostres propostes. Saben que 
guanyaran. Saben que són 11: 10 
regidors del PSC i el trànsfuga, 
encara que no és això el que va 
votar la ciutadania. 

*Portaveu grup municipal de CiU

o sempre és fàcil obrir una 
porta que et porti vers un 
espai diferent, atractiu i on 
s’hi pugui trobar una mica 

de felicitat. De vegades, aquestes portes 
no tenen ni clau ni pany i són, doncs, 
impossibles de traspassar i, per tant, 
no sabem mai què hi ha al darrere. Però 
d’una manera sobtada, algunes portes 
s’obren soles i d’una manera immediata 
observem que allò que podíem imaginar-
nos no correspon exactament a la reali-
tat que ens havíem fet. És precisament 
això el que m’ha succeït quan vaig accep-
tar participar com a dinamitzador en un 
taller de lectura per a gent gran.
L’experiència comença al barri de Ca 
n’Anglada a Terrassa on un Esplai de 

gent gran accepta participar al pro-
grama Amics lectors patrocinat per “La 
Caixa”, on l’objectiu principal és exerci-
tar la ment dels nostres avis mitjançant 
la lectura d’un llibre. Després arriben la 
tertúlia, l’amistat, les explicacions més 
o menys compromeses però, principal-
ment, l’harmonia entre els diferents par-
ticipants que escolten amb atenció les 
confessions dels seus amics.
La primera lectura és Diario de una 
maestra de Josefina Aldecoa; després 
vindrà La hoja roja de Miguel Delibes. 
Els temes ragen com l’aigua d’una font: el 
racisme, la misèria, la guerra, la solitud, 
les disputes familiars, el progrés, la 
mentida, la política, la jubilació, la incul-
tura, la mort. Però malgrat l’edat de la 
gent que hi participa, entre els 65 i els 
85 anys, hi trobem una vitalitat excepci-
onal. Els diferents canvis físics i mentals 
causats per l’edat no impedeixen aquesta 
força per a poder entendre el món on hi 
viuen i s’acosten sense por a les noves 
tecnologies. Paradoxalment, la mort no 

és un tema que els preocupi massa i agra-
eixen aixecar-se i veure un nou dia. Con-
fessen que cada cop més sovint es produ-
eix la mort d’algun amic i això provoca un 
sentiment d’angoixa, encara que ho ana-
litzen con un acte natural inevitable que 
no pot parar el futur. La majoria no torna-
ria enrere i se sent més jove i actiu que els 
seus pares a la mateixa edat. Les oportu-
nitats que se’ls ofereixen dins aquesta 
societat actual, són especialment atracti-
ves per a ells i només els agradaria poder 
gaudir d’una pensió més potent. Defugen 
dels polítics que només s’hi acosten quan 
hi ha eleccions i manifesten un gran 
interès per tot aquell petit món que els 
envolta com ara la comunitat de veïns i 
el barri.  Estan al dia perquè acostumen a 
veure els informatius a la televisió i llegei-
xen molt més d’allò que podríem imagi-
nar-nos. Els pilars de la Terra, L’ombra del 
vent, El nen del pijama de ratlles, La cate-
dral del mar i d’altres, són anomenats com 
llibres llegits i analitzats.
Encara que per a gran part d’aquest col-

lectiu, el  més important és sentir-se 
estimat i escoltat. La tendència a apar-
car-los a les residències és completament 
rebutjada per aquestes persones que s’hi 
senten útils i actives. Critiquen el poc ús 
que s’hi fa de la seva sapiència i voldrien 
que aquestes vivències personals es tras-
lladessin als centres d’ensenyament on els 
joves tindrien l’oportunitat de conèixer 
de primera mà els aspectes més impor-
tants de la història d’Espanya i de Catalu-
nya durant el segle XX.
Aquesta experiència de treball amb gent 
gran m’ha fet veure que aquest període 
de la vida on molts pensem en malalties, 
depressions, infelicitat i decadència, és, 
en molts casos, una opinió allunyada 
de la realitat perquè el canvi físic que 
es produeix a causa de l’edat no porta 
implícit un efecte negatiu, doncs al con-
trari, aquella porta que romania tancada, 
s’obre per tal oferir-nos un espectacle 
que no imaginàvem i que, com a mi, pot 
sorprendre els que pensen en una vellesa 
trista i sense al·licients. 
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FUTBOL

El capità Salva deixa la UE
després de set anys al club

Invernón dirigirà 
l’equip amateur

Abandona la Unió Esportiva Cas-
tellar enmig de paraules d’agraï-
ment després de set anys al club. 
Salva Tirado, nascut a Granollers 
fa 28 anys, és quasi un jugador 
més del poble. Capità les últimes 
tres temporades -dues de les quals 
compartint braçalet amb Chico-, 
deixa el Castellar per provar sort 
a la Territorial Preferent amb el 
Ripollet.

Tot són bons records cap al 
club on ha jugat mitja vida espor-
tiva. “Marxo, però el meu somni 
és tornar aquí i retirar-me com 
a futbolista a Castellar”, explica 
Salva en una mostra més de la 
seva fidelitat als colors que ha 
defensat des dels 21 anys. Salva 
veu aquesta marxa com “un 
simple parèntesi” i expressa 
estar “molt agraït” al Caste-
llar, el qual portarà “sempre al 
cor”. Fins i tot el lateral dret ha 
fet pública una carta de comiat a 
la web www.futbolcatalunya.com, 
on ha volgut fer una pinzellada 
dels seus anys viscuts al club, i 
ha recordat molt especialment a 
Joan Cortiella i Antonio Gómez.

Salva Tirado ha jugat durant 
la seva carrera com a futbolista a 
clubs com el Canovelles, el Vilassar 
de Dalt, l’Europa o el Granollers, 
club on va arribar a la màxima 
categoria que ha jugat fins ara, a 
Primera Catalana. Ara jugarà a 

L’encarregat de portar l’amateur 
de la UE Castellar cap a l’ascens a 
Segona Territorial serà el mateix 
coordinador del club, Pere Inver-
nón. D’assistent a la banqueta 
tindrà el jugador del Gavà ‘Piti’ 
Belmonte, que intentarà compagi-
nar aquesta tasca i els seus com-
promisos professionals amb el 
club del Baix Llobregat. El mig-
campista castellarenc col·laborarà 
amb Pere Invernón i aportarà l’ex-
periència que li ha donat jugar en 
categories com la Segona Divisió 
‘B’ del futbol espanyol.

L’amateur està composat 
per la base de l’any passat, i de 
moment s’han fet tres incorpo-
racions: el porter Dani Moreno, 

  Jordi Mas

  Redacció

  El lateral Salva Tirado. || j.g.

Territorial Preferent, una catego-
ria “desconeguda” pel lateral, que 
mai no ha provat. Una nova etapa. 
Potser un fins aviat.

plantilla tancada || La marxa de 
Salva ha obligat a fitxar un lateral 
per reforçar la banda dreta. Javi 
Alba ha fitxat el jugador del Barberà 
Germán Medel, de 23 anys. “És el 
fitxatge que m’ha costat menys 
de convèncer”, explica Alba, 
que ja va voler fitxar-lo a mitjans 
d’aquesta passada temporada. 
Alba té ara dos jugadors en pràcti-
cament totes les posicions, i no farà 
cap més incorporació “si és que no 
sorgeix cap ganga durant la pre-
temporada”. El Castellar ha fet 
cinc fitxatges: el porter Juanlu Bar-
ragán, els defenses Sergio Velarde, 
Sergio Pibe i Germán Medel, el 
migcentre Pau Raya, i el davanter 
Marc Alavedra.  

el central Òscar Montoya i l’exmig-
campista de la Gramenet i el Barça 
Carles Amigó. Dels 16 jugadors que 
integren l’equip, quatre faran la pre-
temporada amb el primer equip: 
el defensa ‘Benji’ Salas, els mitjos 
Aitor Tresserres i Carlos Delgado, i 
el davanter Antonio Morillas.  

Juanlu Barragán
Roberto Collado

Sergio Velarde
Germán Medel

Sergio Pibe
Benji Salas

Modesto Granados
Carlos Sabalete Daniel Camarero

Lluís Catalán

Marc Gomà

Artur Pérez
Enric Raya

Xavi Lordan
Pau Raya

Iván Gallardo
Marc AlavedraJordi Aguilar

Marc Argemí

David Moreno
Dani González

La plantilla del 
primer equip queda 
tancada amb cinc 
incorporacions

  Invernón al campus de la UE. || j.g.

L’exàrbitre i comentarista de televisió Sergi Albert va visitar aquest 
dilluns el campus de la UE Castellar. Albert va fer una sessió didàc-
tica de vídeo als alumnes, que havien de posar a prova el seu conei-
xement del reglament en jugades concretes. També va voler puntu-
alitzar els paranys en el joc on poden caure els joves futbolistes, i hi 
va haver temps per al debat entre els nois del campus sobre algunes 
jugades i decisions que van fer més agradable la tarda. / redacció

Sergi Albert al campus del Castellar

josep graells
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BÀSQUET

  Jordi Mas

L’aposta és pels de casa

La confiança en la gent jove i de 
casa s’està convertint en una de 
les prioritats dels entrenadors 
Joaquim Pérez-Alarcón i Sergi 
Sánchez per al sènior ‘A’ masculí 
de la propera temporada. Després 
d’incorporar el castellarenc Lisard 
Ruiz, la banqueta groc-i-negre ha 
fet un altre pas endavant per con-
vertir el primer equip del club en 
un aparador de promeses. És el 
cas del pivot Carlos Carrasco, que 
tornarà a vestir la samarreta del 
Club Bàsquet Castellar.

Carrasco és un pivot fort, 
de 2,06 d’alçada, que aquesta 
passada temporada ha jugat a les 
files del Cipsa Basket Rubí a Copa 
Catalunya. Amb només 22 anys, 
el seu currículum és prometedor. 
Va abandonar fa quatre tempora-
des el CB Castellar per fitxar pel 
júnior del Joventut de Badalona, 
i després d’un retorn fugaç al 
club castellarenc, també ha jugat 
al Menorca. “És un bon jugador 
que encara ha de demostrar 
molt més. Necessita un any bo, 
i crec que pot ser aquest”, asse-  Carlos Carrasco s’ha convertit en un reforç d’alçada per al Castellar. || j. graells

gura l’entrenador del CB Caste-
llar Joaquim Pérez-Alarcón. El 
Rubí, club de procedència de Car-
rasco i Lisard Ruiz, ha quedat en 
sisena posició del grup 1 de Copa 
Catalunya.

La posició de pivot queda 
tancada amb la incorporació de 
Carrasco, que s’afegeix a ‘Chus’ 
Zoyo en aquesta demarcació. L’en-
trenador Joaquim Pérez-Alarcón 
també té assegurades les posici-
ons de base -Adrià Mesa i Àlex 
Morató- i d’escorta -Oriol Parce-
risa i Xavi Esteve-. Els propers 
fitxatges seran jugadors interi-
ors que completaran les posici-
ons d’aler i ala pívot. De moment, 
només hi ha Lisard Ruiz i falten 
tres incorporacions per tancar 
la plantilla del sènior ‘A’ masculí 
del Club Bàsquet Castellar. “No 
sabem quan tindrem la plan-
tilla tancada perquè fitxar a 
aquestes alçades és complicat 
i molts jugadors ja estan col-
locats. Hem de ser pacients”, 
explica Pérez-Alarcón, que pre-
fereix deixar l’equip enllestit com 
més aviat millor, tot i que tampoc 
descarta esperar les baixes dels 
clubs de superior categoria per 
acabar de completar l’equip.

Els jugadors van fer dilluns 
l’últim entrenament de la tem-
porada, i, només si és necessari 
per provar algun nou possible fit-
xatge, Pérez-Alarcón convocaria 
una sessió extraordinària en les 
properes setmanes. 

21 jugadors del CB Castellar van 
començar dilluns el campus de 
tecnificació que organitza l’en-
titat. Està dividit en sessions 
d’una hora i mitja, i els alumnes 
són jugadors infantils, cadets 
i júniors. El campus durarà 
cinc setmanes -fins el primer 
dia d’agost- i es fa de dilluns a 
dijous, a les tardes.

Tenir un reduït grup de 
nois permet fer un treball més 
individualitzat i afavoreix l’ob-
jectiu final, que és “millorar i 
perfeccionar els fonaments 
tècnics, i fer un treball espe-
cífic de molta repetició per 
tal de millorar els gestos dels 
alumnes”, explica Jordi Juste, 
coordinador esportiu del CB i 
responsable d’aquest campus 
de tecnificació. Juste s’encar-
rega de l’entrenament dels nois, 
i també tindrà l’ajuda d’Esteve 
Chabala i Sergi Sànchez. “Per-
sonalment també em va bé 
per conèixer la base del club”, 
assegura Juste, nouvingut a 
l’entitat fa un mes.

És un campus de tecnifi-
cació obert a tots els jugadors 
d’edats infantil, cadet i juvenil. 
Tot i que només s’han apuntat 
jugadors del CB Castellar, s’es-
pera ampliar-ne els participants 
en els propers anys. La rapidesa 
amb què s’ha organitzat fa que 
sigui com un campus pilot. 

  Redacció

Comença la 
tecnificació

Carlos Carrasco 
se suma al fitxatge 
de Lisard Ruiz al 
sènior ‘A’ masculí
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Les primeres 16 hores 
juvenils enganxen

L’Athlètic segueix 
sense entrenador

El Maristes de Sabadell va ser 
l’equip vencedor de les primeres 
16 hores de futbol sala juvenil Vila 
Castellar del Vallès. El conjunt 
sabadellenc va vèncer a la final 
per 5 a 4 l’Aston Vila de Sant 
Llorenç. Una final igualada, que 
va cloure un torneig que espera 
tenir continuïtat en els propers 
anys. Si bé no és clar que seguei-
xin sent unes 16 hores juvenils, 
hi ha la possibilitat que per a la 
propera edició es faci un torneig 
sots21. Tots els participants van 
rebre una samarreta commemo-
rativa, i els tres primers classifi-
cats van rebre també un pernil.

L’actuació castellarenca 
també va ser destacada. Prova 
d’això, va ser la final de consola-

L’Athlètic ha sobrepassat el 
límit marcat, el mes de juny, per 
trobar entrenador. Els intents 
que s’han fet per part del club 
groc-i-negre no han trobat la 
recompensa esperada i, tot i 
que s’han fet alguns contactes, 
el club segueix buscant entre-
nador. David García va deixar 

  Jordi Mas

  Redacció

  Un dels partits del torneig. || j.g.

ció, pel tercer i quart lloc, dispu-
tada entre els equips del poble del 
Xococrep Futbol Sala Castellar i 
el Playas Castellar. Els taronja-i-
negres van aconseguir la tercera 
posició d’honor gràcies a una vic-
tòria per 7 a 5. 

A les 16 hores juvenils hi van 
participar vuit equips, i l’èxit del 
torneig rau també en la notòria 
presència d’equips de fora de Cas-
tellar. Hi va haver participants de 
Cervelló, de Sant Andreu de la 
Barca i de Montcada, per exemple, 
que van completar una primera 
edició juvenil que va deixar l’or-
ganització satisfeta d’aquesta 
primera prova. Ara el Futbol Sala 
Castellar ja prepara les 16 hores 
sènior del cap de setmana que ve, 
amb molts equips del campionat 
social, i les 16 hores federades pel 
setembre.  

el relleu a Edu Soler i Domingo 
Romero abans d’acabar la tem-
porada, i el tàndem de les últimes 
jornades no vol seguir al capda-
vant de l’equip. La preferència del 
club és cedir la responsabilitat a 
una persona que aporti uns conei-
xements de futbol sala que ajudin 
l’equip a estar entre els primers 
de la categoria. L’entitat segueix 
buscant, i tampoc descarta que la 
plantilla s’acabi autogestionant.  

Albert Moreno, convocat

L’atleta del Club Atlètic Caste-
llar Albert Moreno va confirmar 
aquest passat cap de setmana a 
Vic el seu bon moment de forma 
a la prova dels 400 metres del 
Campionat de Catalunya juvenil. 
El castellarenc, que ja estava clas-
sificat pel Campionat d’Espanya 

  Redacció
que comença demà a Almeria, va 
fer una marca de 50 segons i 69 
centèssimes i es va classificar en 
segon lloc en la final de l’especi-
alitat. Aquesta bona actuació li 
ha valgut, a més, per ser convo-
cat per la selecció catalana per 
formar part de l’equip que par-
ticiparà en un encontre interna-
cional a Bolonya, Itàlia, el 9 de 
juliol. Avui Moreno s’unirà als 

altres atletes juvenils del Club 
Atlètic Castellar que han obtingut 
la marca mínima per l’estatal. A 
nivell individual, Alexandra Bayo 
hi participarà en salt de perxa, i 
també hi prendrà part l’equip de 
4x100 relleus format pel mateix 
Moreno, Víctor Candela, David 
Gómez i Marc Gómez. Aquests 
atletes també van participar al 
català de Vic. 

FUTBOL SALA

ATLETISME

  Edu Soler i Domingo Romero donant ordres a la banqueta. || j.g.

  El segon lloc de Catalunya de Moreno ha vingut acompanyat de premi. || c.a.c.
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MOTOR

Unes 24 hores amb 
color castellarenc

  Jordi Mas   Redacció

  David Jaén, al centre. || cedIda

Fins a tres escuderies amb represen-
tació castellarenca prendran part 
demà a la sortida de les 24 Hores 
Frigo de Motociclisme que es faran 
com cada any al Circuit de Catalu-
nya. El KTD’N 69 Endurance està 
format íntegrament per pilots de 
Castellar. Josep Maria Martín, Rafa 
Martínez, Jordi Clariana i Ferran 
Clusellas seran els quatre pilots que 
faran els torns a la seva Yamaha en 
la categoria de SuperSport.

D’altra banda, dues escude-
ries més portaran el nom de Caste-
llar. Seran el Control 2000 Team, 
amb el pilot Toni García, i l’equip 
de l’IES Castellarnau de Sabadell,  
amb David Jaén. El cas d’aquest 
darrer equip és ben peculiar. La 
d’enguany serà la cinquena tem-
porada que l’institut participa a la 
prova de resistència, i ho fa amb 

Rovira fa el 
ple a l’estatal

El castellarenc Alan Rovira va 
guanyar la quarta i última prova 
del Campionat d’Espanya de bike-
trial en categoria promesa a Tabu-
enca, Saragossa, i ha aconseguit 
guanyar totes les proves del cam-
pionat. Rovira va rebre el mallot de 
campió, i ara intentarà prolongar 
la seva espectacular ratxa d’aquest 
2008 a la Copa d’Andorra i al Cam-
pionat dels Països Catalans. 

un grup d’assistents format pels 
mateixos alumnes. Cadascú fa la 
seva part en funció de l’especiali-
tat que hagi estudiat durant l’any. 
Hi ha mecànics, planxistes, mas-
satgistes, i fins i tot encarregats 
del càtering. De moment sempre 
han complert amb nota. Cap any 
l’equip ha hagut d’abandonar. 

BIKETRIAL

  Alan Rovira a Tabuenca. || j. r.

GOLF

Esteve Torras
s’assegura mig títol

  Torras, concentrat. || cedIda

Esteve Torras es troba a un pas 
d’adjudicar-se el títol de handicap 
superior del Circuit GolfClass. El 
castellarenc va firmar el passat 
cap de setmana al camp de golf 
de l’Empordà Forest una gran 
targeta de 84 cops, quatre per sota 
de la par del seu handicap. És la 
millor actuació de Torras fins ara, 
que l’ha permès sumar 42 punts 
més a la classificació general.

Aquest gran resultat permet 
al castellarenc distanciar-se dels 
seus perseguidors. Ara avantatja 
en vuit punts al segon classificat, 
Ramon Martínez, i en 12 al tercer, 
quan només falta una prova per 
finalitzar el certamen: la de l’11 de 
juliol a Torre Mirona, a Figueres. 
El sistema de competició compta 
les sis millors targetes del total de 
nou proves de què consta el calen-

dari. Els rivals d’Esteve Torras 
haurien de fer una gran actuació 
en la darrera prova per posar el 
seu liderat en perill. Fins i tot, les 
millors sis actuacions del castella-
renc li poden valer per guanyar 
el Circuit GolfClass, sense neces-
sitat de fer un bon resultat en la 
darrera jornada. 
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Les vacances són, per a molts, una 
oportunitat per a l’oci, ja sigui viat-
jant, realitzant activitats a l’aire 
lliure, gaudint de la família, de la 
cuina o bé de la cultura. En qualse-
vol cas, és a l’estiu quan també es 
llegeix més.

Disposar de més hores 
lliures fa que les persones s’en-
gresquin a recuperar aquell llibre 
oblidat a l’estanteria, que s’apro-
pin a comprar-ne un a la llibreria 
o bé que visitin la biblioteca per 
agafar-ne un en préstec.

La Biblioteca Antoni Tort 
no tanca durant tot l’estiu i els 
seus responsables estan atents 
a les demandes dels usuaris, que 
actualment arriben als 6.407  (el 
28% dels castellarencs). Alguns 
d’ells,  busquen a la biblioteca els 
llibres, revistes i documents per 
preparar les vacances i conèi-
xer millor els destins triats per 
al viatge.

Les persones d’entre 26 i 
60 anys són les més actives a 

l’hora d’utilitzar el servei de 
préstec. A l’estiu, la biblioteca 
ofereix els següents serveis: 
referència i obtenció de docu-
ments, informació local, con-
sulta, accés a recursos elec-
trònics, a Internet, préstec 
interbibliotecari, a domicili i 
a institucions, acolliment a la 
biblioteca, exposicions, acolli-
ment a l’immigrant, diaris del 
món, racó de pares, serveis 
d’ofimàtica i Wi-Fi.

Tot i que els usuaris dismi-
nueixen, la biblioteca obre cinc 
matins i dues tardes. L’any passat, 
l’assistència durant les vacan-
ces es va repartir de la següent 
manera: 154 usuaris de mitjana 
diaris al matí i 130 a la tarda.

Durant l’estiu 2007, la Bibli-
oteca Antoni Tort va rebre, en 
total, 13.243 persones, unes 210 
per dia. De totes, 46 van fer ús del 
servei de préstec, 25 del servei 
d’Internet i Ofimàtica, dues es 
van fer el carnet de la biblioteca 
i d’altres van consultar diaris, 
llibres i revistes.

Les xifres estivals són una 
mica inferiors a la resta de l’any, 
ja que molta gent és fora. Durant 
la temporada 2007, 78.958 perso-
nes van visitar la biblioteca, unes 
280 persones de mitjana diàries, 
unes 70 més que durant l’estiu. 51 
van fer ús del servei de préstec i 
33 del servei d’Internet i Ofimà-
tica.

Darrerament, la biblioteca 
ha incrementat els fons, amb  
1.773 llibres, 675 audiovisuals i 
70 CD-ROM més. També ha aug-
mentat el número de revistes, en 
rebre 4.288 exemplars. En total, 
ara hi ha 35.843 documents. 

La biblioteca, a l’estiu, 
també és una oferta d’oci

  Algunes revistes que es poden trobar a la Biblioteca Antoni Tort. || j. graells

 Marina Antúnez

Els usuaris de la 
biblioteca sempre 
disminueixen quan 
arriben les vacances

Els préstecs també 
permeten accedir 
a documents per 
preparar les vacances

Montse 
German farà 
el pregó de 
Festa Major

  Marina Antúnez

L’actriu Montse German serà 
l’encarregada de donar el tret de 
sortida de la Festa Major 2008 
de Castellar, tot i que aquesta ja 
haurà iniciat els actes el dia ante-
rior. German és coneguda, prin-
cipalment, pels seus papers a la 
coneguda sèrie de TV3, emesa 
ja fa uns anys,  Laberint d’ombres; 
al cinema per la pel·lícula Ficció 
i al teatre per l’èxit, la passada 
temporada, de l’obra Germanes. 
El pregó tindrà lloc el dia 12 de 
setembre a les nou del vespre, als 
Jardins del Palau Tolrà. Després 
la festa continuarà amb el grup de 
pop 5&rock i la tabalada de fum 
i foc amb les colles de tabalers i 
diables de l’Esbart Teatral, que 
comptaran amb la col·laboració 
dels grups Gillables, Fills de la 
Flama de l’Hospitalet i els Taba-
lers del Ball de diables de Ripo-
llet. També es farà la tronada 
festiva i una cantada d’havane-
res a càrrec d’Els Pescadors de 
l’Escala. Tampoc hi faltarà la 
festa de carrer, amb Con aire fla-
menco, un recital de cante. I final-
ment, arribarà el concert dels 
Slips i Doctor Calypso.  

El dia 28 van tancar les aules d’estudi

La Biblioteca municipal 
Antoni Tort va donar per 
finalitzades les aules 
d’estudi d’aquest curs 
2007-2008, que es van 
obrir, com ja és habitual, 
el passat mes de maig 
i que han estat obertes 
fins dissabte passat. 
Durant aquests dos 
mesos, la biblioteca oferia 
el servei fins la una de 
la matinada, fet que els 
estudiants castellarencs 
agraïen, ja que no els calia 
desplaçar-se a poblacions 
veïnes per poder estudiar i 
preparar-se pels exàmens. 
El servei ha gaudit d’una 

mitjana de cinquanta 
estudiants diaris, tot i que 
durant els dies previs a 
la selectivitat l’afluència 
d’usuaris encara va ser 
més important. En total, 
1.383 joves han fet ús 
del servei. Tot i la bona 
acollida de l’aula d’estudi 
els estudiants creuen 
que encara s’hauria 
d’allargar més el període 
d’obertura ja que no tots 
els exàmens s’han acabat. 
Respecte l’any anterior, el 
nombre s’ha incrementat 
en 113 usuaris. El servei és 
valorat molt positivament 
per totes dues parts.
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Concert d’havaneres 
aquesta nit amb Port Bo

Avui, a dos quarts de deu del vespre, con-
tinuen els concerts del cicle Nits d’Estiu 
2008. El grup Port Bo serà el protagonista 
de l’acte, que tindrà lloc als Jardins del 
Palau Tolrà. Aquesta formació va néixer a 
Calella de Palafrugell l’any 1966 en motiu de 
la presentació del llibre Calella de Palafru-
gell i les havaneres. El trio inicial, format per 
Josep Xicoira, Carles Mir i Ernest Morató, 
anava acompanyat al piano per l’autor de 
l’havanera La Gavina, Frederic Sirés.

Actualment, el grup és el principal 
impulsor de la cantada d’havaneres de 
Calella i ha participat a totes les edicions. 
Aquest concert sempre té lloc durant el mes 
de juliol a la platja de la població gironina. 
L’endemà de l’actuació a Castellar tindrà 
lloc la cantada d’havaneres de Calella.

La formació, a més de participar a 
totes les cantades més importants de Cata-
lunya, també ha estat ofert concerts fora 
de Catalunya. En concret, a Mondragón, 
Donostia, Bilbao, Madrid, Valladolid, Torre-
vella, Mallorca, Menorca, Formentera, Per-
pinyà, Cotlliure, Luxemburg, Amsterdam, 
Zuric, Hessel i L’Havana. En aquest darrer 
lloc, com a representant de Catalunya al 
Festival de Habaneras de La Habana, els 
anys 1989, 1991, 1992 i 1993. El 2004, el grup 
també va fer quatre concerts a les ciutats 
de Ra’anana, Be’er Sheva, Jerusalem i Tel-

Els Jardins del Palau 
Tolrà seran l’escenari 
d’aquest concert

La formació porta 48 
anys compartint les 
havaneres amb el públic

  Marina Antúnez

  M.A.

  Imatge dels tres components del grup d’havaneres Port Bo. || cedIda

  Francesc Borrull i Laura Simó.  || cedIda

Tot Serrat és el títol del concert que tindrà 
lloc demà, a dos quarts de deu de la nit, 
als Jardins del Palau. El duet format 
per Francesc Borrull i Laura Simó serà 
l’encarregat d’interpretar les millors 
cançons de l’extensa discografia del reco-
negut Joan Manel Serrat.  Tots dos artis-
tes han aconseguit donar un nou estil a la 
música del cantautor, que destaca per les 
emocions intenses i els records dels anys 
60 i 80. Les lletres i els ritmes s’intenten 
mantenir, tot readaptant algunes coses. 
Algunes de les peces que es podran escol-
tar són: Lucía (1971), Cançó de matinada 
(1968), Conillet de vellut (1970), Me’n vaig 
a peu (1968), La mujer que yo quiero (1971), 
Para la libertad (1972), Aquellas pequeñas 
cosas (1971) o Mediterráneo (1971).  

‘Tot Serrat’, amb 
Borrull i Simó 

La Cobla Jovenívola 
tocarà el dia 10

Les sardanes també formen part dels 
espectacles de les Nits d’Estiu del mes de 
juliol a Castellar. El proper dijous, la plaça 
del Mercat acollirà una audició de sarda-
nes amb la Cobla Jovenívola, a partir de 
dos quarts de deu del vespre. Aquesta for-
mació té 32 anys d’història, compta amb 
una dotzena de músics i ha fet més de 
2.100 ballades, 300 concerts i més de 700 
aplecs arreu de Catalunya. / m. a. 

Aviv, convidats per l’Institut Cervantes de 
Tel-Aviv.

Durant les diferents etapes, la forma-
ció ha enregistrat 14 discos, amb més de 160 
temes diferents. A més, també s’han gravat 
dues col·laboracions: una amb Gema 4 i 
l’altra de sardanes cantades conjuntament 
amb el grup d’havaneres Peix Fregit.

L’any 1995 el grup es va arribar fins al 
número 8 dels discos més venuts en català, 
sent així el primer cop que un disc d’hava-

neres que aconsegueix aquesta fita.
Actualment, el grup està format per 

Alfons Carreras com a tenor, Irineo Ferrer  
com a baríton i Carles Casanovas com a 
veu baixa, guitarra i direcció musical. Els 
repertori “és herència dels vells cantai-
res de Calella i està format per havane-
res clàssiques i noves, valsos mariners, 
balades, boleros, sardanes i cançó cata-
lana”, segons apunten els membres del 
grup Port Bo.  
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El CEC convoca el 45è Concurs 
de Fotografia Artística

Aquest mes, el Centre Excursio-
nista de Castellar ha obert les 
bases pel Concurs de Fotogra-
fia Artística de tema lliure, 31è 
Trofeu Joan Riera, 28è en color. 
Per a participar-hi cal presentar, 
com a màxim, dues fotografies en 
color, sense muntatges. Aquestes 
han de tenir una mida mínima de 

10x15 i una màxima de 20x30.
Les fotografies es poden fer 

arribar a Tenda de Fotos, Foto 
Sistema QSS, Vila Hosta, Visual 
i Fotoprix i al CEC, els diven-
dres a partir de les deu de la 
nit. El concurs està dotat amb 
quatre premis: el premi d’honor, 
que rebrà un trofeu i 60 euros; 

el primer premi, amb trofeu i 50 
euros; el segon,  també amb trofeu 
i 40 euros; i el tercer, amb trofeu 
i 30 euros. El termini per a pre-
sentar els originals és el proper 
30 d’agost. El jurat està format 
per membres del Departament 
de Fotografia de les Agrupacions 
Professionals Narcís Giralt. / m. a.

Festa de fi de curs del 
Casal Catalunya

  Festa de fi de curs del Casal Catalunya a l’Espai Tolrà. || cedIda

Divendres va tenir lloc el concert de jazz del grup Jazzspirit, amb el qual 
es van inaugurar les Nits d’Estiu. Unes 200 persones es van aplegar a la 
nova plaça Major. Van coincidir en felicitar l’actuació, tot i que van puntua-
litzar que l’espai, encara en obres, no era del tot idoni pel concert. / m. a.

josep graells

Notes de jazz per a les Nits d’Estiu

Unes 1.000 persones van acudir a l’espectacle que l’Esbart Teatral va pre-
sentar en públic per primer cop, l’Esfèric. S’hi va poder veure el treball 
d’onze noies en escena, més la tasca tècnica de 40 membres de l’entitat. 
L’acte es podrà veure a Sabadell i a la Festa Major de la vila. / m. a.

josep graells

Espectacular ‘Esfèric’ de l’Esbart

  Marina Antúnez

Dijous 26 de juny va tenir lloc la 
Festa de final de curs de les activi-
tats que s’han dut a terme al Casal 
Catalunya aquesta temporada. 
L’acte es va iniciar a les cinc de la 
tarda i va consistir en un berenar 
de germanor i un ball de música 
en viu, assistint-hi diverses  autori-
tats de la vila. Els responsables del 
Casal van agraïr l’assistència dels 
socis de l’entitat i van destacar la 
tasca dels monitors del casal, fent-
los entrega d’un petit obsequi. Al 
final de l’acte, es van desitjar molt 
bones vacances a tothom. 
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EXPOSICIONS

CURSOS

INSCRIPCIONS

Patchwork
Cursets monogràfics al 
juliol
8 de juliol:
Folrar caixes amb roba
15 de juliol:
Naixement en un test
22 de juliol:
Nines

Horaris: de 16 a 20 h
lloc: escola Nocturna
passeig tolrà, 6
Informació:
telèfon 619 18 24 99

I Concurs fotogràfic de 
Viatges i més 
“Anar i tornar”
Inscripció i lliurament
d’originals fins al 2 d’agost
cal Massaveu

Projecte La Casa de Les 
Tres Moreres 
7 sessions,
del 26 de juny al 17 de juliol
dimarts i dijous, de 10 a 12 h
Inscripcions:
regidoria d’educació

Colònies i Esplai
Colònies, campaments i 
casals d’estiu
dilluns, dimecres i divendres
Inscripcions: de 19 a 20 h
Fins el 31 de juliol
passeig tolrà, 18
telèfon 93 714 36 05

Festa Major de Can 
Font i Ca n’Avellaneda
rua  i majorettes  · 20 h
teatre · 22 h
organitza: comissió de Festes de can 

Font i ca n’avellaneda

Festa Major de Can 
Font i Ca n’Avellaneda
actes diversos · tot el dia
organitza: comissió de Festes de can 

Font i ca n’avellaneda

Sant Cristòfol 2008
cercavila i Benedicció 
de vehicles
espai tolrà · 12 h
organitza: escúter club castellar

Festa Major de Can 
Font i Ca n’Avellaneda
jocs infantils · 12 h
sopar de germanor · 22 h
disco Mòbil · 23 h
organitza: comissió de Festes de can 

Font i ca n’avellaneda

Nits d’estiu*
jazz
amb ronald Baker, Ignasi terraza, esteve pi
i Nono Fernández
jardins palau tolrà · 21.30 h

Festa Major del
Balcó de Sant Llorenç
1r. campionat tirada 
corda i 24 h frontó · 20 h
organitza: associació de propietaris 

“el Balcó de sant llorenç”

Nits d’estiu*
concerts al palau tolrà 
andando por las ramas
amb el grup gazpacho
jardins palau tolrà · 21.30 h

12
11

ds

dv

Tertúlia literària:
segle XX: els grans temes lligats a la condició humana.
el curiós incident del gos a mitjanit, de Mark Haddon
sala de no fumadors del Bar cali · 20.30 h
organitza: joana Zoyo09dc

Nits d’estiu*
concert de veu i piano tot serrat,
amb Francesc Borrull i laura simó
jardins palau tolrà · 21.30 h05ds

Cinema
la revoltosa
de lópez silva i Fernández shaw
casal catalunya · 17 h
organitza: associació de jubilats i pensionistes

Nits d’estiu*
sardanes
cobla jovenívola
plaça Mercat · 21.30 h
col·labora: asac10dj

* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès

dg

dg

06

13

Ball
a càrrec de doble veu
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

Fira del trasto
plaça Major · tot el matí
organitza: lluís alforja i ajuntament

Nits d’estiu*
Havaneres
amb el grup port-Bo
jardins palau tolrà
21.30 h

Tovallolada 2008*
a càrrec de
Fades + dreamsfactory
skatepark ·  de 17 a 22 h

04dv
Concert acústic
de grups locals
sala Butxaca de l’ateneu
21.30 h
organitza: esbart teatral

Arts i Marcs
carrer Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
castellarencs
Fins al 31 d’agost

Biblioteca Antoni Tort
sala Boadella, 6

Exposició:
Dones de teatre
del 31 de juliol al 24 d’agost

Arxiu d’Història de Castellar
Mina, 9-11

Dibuixos a tinta i
a llapis-ceres
Pintures i retrats amb 
pastels
Imma solà i rifer
Fins el 31 de juliol

Casal Catalunya
prat de la riba, 17

Olis de Josep Sales
i Joan Urbano
Fins el 31 de juliol

Nits d’estiu*
cinema
el ultimátum de Bourne,
plaça catalunya ·  22 h08dt
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

04
05
06
07
08
09
10
11
12
13

germà
ros
ros
casanovas
Yangüela
vilà
germà
permanyer
casanovas
casanovas

ajuntament 
Fax ajuntament

policia local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

cap (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de pau

osB 
acc

punt d'Informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
93 715 03 30
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Dimarts, les Nits d’Estiu són de pel·lícula. El ultimátum de Bourne, 
de Paul Greengrass, és la projecció que es podrà veure a la plaça 
Catalunya a partir de les deu. Protagonitzada per Matt Damon, 
Julia Stiles i Scott Glenn, narra la història de Bourne, que seguirà 
les pistes del seu passat per poder trobar el seu futur. Per fer-ho, 
viatjarà por Moscou, París, Londres, Tànger y Nova York en un 
intent de deduïr qui és el veritable Bourne. Un film d’intriga i molt 
refrescant per a les nits d’estiu.

La propera tertulia literària de Castellar té com a eix central el 
comentari del llibre El curiós incident del gos a mitjanit. El narra-
dor del llibre és Christopher Boone que pateix una forma lleu d’au-
tisme. Sap molt de matemàtiques i poc sobre els éssers humans. Li 
agraden les llistes, els sistemes, la veritat i odia el groc, el marró o 
que el toquin. Mai no ha anat sol més enllà de la botiga de la can-
tonada, però quan descobreix que algú ha matat el gos d’una veïna 
decideix iniciar una investigació. L’autor fa un gran ús de les pos-
sibilitats del llenguatge del protagonista. És un relat tendre, amb 
moments brillants i amb pinzellades d’humor. 

La rumba i el flamenquito 
seran els estils protagonis-
tes del concert del proper 
dia 11, a dos quarts de deu, 
als Jardins del Palau Tolrà 
que s’emmarca dins de les 
Nits d’Estiu. El Grup Gaz-
pacho són uns gironins que 
ofereixen un concert pecu-
liar, recuperant temes molt 
coneguts al nostre país. Ells 
són Fonso Castillo i Pere 
Martínez, dos músics amb 
un llarg currículum profes-
sional que han tocat amb 
uns quants grups de rock, 
blues i derivats i que utilit-
zen recursos del pop, del 
rock i de la música llatina.

dimecres 9 de juliol · 20.30 h 

sala de no fumadors del Bar cali

organitza: joana Zoyo

Tertúlia literària
el curiós incident del gos a 
mitjanit de Mark Haddon

dimarts 8 de juliol · 22 h 

plaça catalunya

organitza: ajuntament

Cinema
el ultimátum de Bourne

divendres 11 de juliol · 21.30 h 

jardins del palau tolrà

organitza: ajuntament

Nits d’estiu
concerts als jardins
andando por las ramas
amb el grup gazpacho
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· Com va començar a col-
leccionar objectes publicitaris 
de la Coca-Cola?
Vaig començar de repartidor a la 
fàbrica de Cobega. Després vaig 
passar al departament de publi-
citat on vaig poder  recol·lectar 
diferents peces.

· On guardava tots els objectes 
que anava acumulant?
En principi, vaig dir a la meva 
família que em destinés una 
habitació per mi sol. Però amb 
el temps, les coses no hi cabien. 
Quan em vaig jubilar, vam buscar 
aquest local del carrer Jaume I 
per encabir-hi tots els articles.

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
sóc extrovertit
Un defecte que no pot dominar?
Una mica pesat quan parlo de l’afició
Qui voldria haver estat?
president de la coca-cola
Quin animal seria?
Un ocell
La seva paraula preferida?
coca-cola
Quin plat li agrada més?
escudella i carn d’olla
Músic preferit?
raphael o julio Iglesias
Un color?
vermell
Un llibre?
‘dios, patria y coca-cola’
Una pel·lícula?
‘Un, dos, tres’
Un comiat?
Fins sempre

Va entrar el 1970 com a repartidor a Cobega, con-
cessionària de la beguda Coca-Cola. L’any passat 
va obrir a Castellar el Museu de l’Antoni amb uns 
15.000 objectes publicitaris de la marca.

Antonio Martínez
Director del Museu de l’Antoni  

· De fet el local ja li ha quedat 
petit...
Sí, pensi que aquí ja hi ha expo-
sats uns 15.000 articles. Quan 
dic 15.000 vol dir que a l’hora de 
comptar els objectes, faig referèn-
cia, per exemple, a una col·lecció 
de pins, no incloc els més de 300 
de què consta la col·lecció.

· Què li aporta haver obert un 
museu dedicat a la Coca-Cola, 
que passa per ser la col·lecció 
d’objectes publicitaris més 
important d’Europa?
Una gran satisfacció personal per 
poder ensenyar les moltes ampo-
lles que tinc i tots els objectes que 
ha generat la Coca-Cola. De fet, el 
museu és el més important d’Eu-
ropa en quantitat. En qualitat em 

supera un col·leccionista de Bar-
celona.

· Com s’ho fa per anar comple-
tant la seva col·lecció?
Sóc soci de molts clubs de col-
leccionistes, començant pel de 
Castellar passant per altres de 
l’Estat, dels Estats Units i de 
diversos d’Europa. Fem diver-
ses trobades on aprofitem per fer 
intercanvis de peces.

· Deu tornar ple d’objectes dels 
seus viatges?
I tant. El cotxe ja l’he adaptat per 
aquestes trobades. Abaixo tots els 
seients per poder posar tots els 
plafons i no es trenqui cap peça.

· Quines curiositats es poden 

trobar al Museu de l’Antoni?
Hi ha moltes coses on es pot parar 
atenció. Potser destacaria les pri-
meres ampolles que es van fer, les 
commemoratives del casament 
de Lady Di o les diferents unitats 
que ha tret la fàbrica xinesa de la 
companyia.

- Una col·lecció com la seva no 
s’acabarà mai?
No. Perquè sempre hi ha noves 
edicions de botelles o de nous 
articles publicitaris que van apa-
reixent al mercat. Sense anar més 
lluny, acabo de rebre una botella 
commemorativa de 350 ml de 
l’Expo de Saragossa. I ara passarà 
el mateix amb els Jocs Olímpics 
de la Xina o qualsevol esdeveni-
ment esportiu.

- Sap la fòrmula secreta de la 
Coca-Cola?
Sí, perquè ha estat publicada 
encara que no l’he posada en 
marxa. La composició del xarop 
bàsic de la beguda apareix al llibre 
Dios, patria y Coca-Cola de Mark 
Pendergrast. Allò que la fòrmula 
secreta només la tenen dues per-
sones, que viatgen per separat, és 
una fal·làcia. Què passaria si tots 
dos tinguessin un accident? No 
hi hauria mai més Coca-Cola? No 
crec que passés això.

- Beu molta Coca-Cola?
No gaire. Bec de tant en tant, 
però no sóc un especial bevedor. 
I això que estic envoltat per 
la popular beguda pels quatre 
cantons, he, he...
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És una satisfacció 
personal ensenyar 
els objectes que tinc

“

”

  Jordi Rius


